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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter  X/-  Ersättare T/N  
 Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X   Lena Gatenborg Mohns  -  

Cathrin Bergenstråhle X   Annelie Stiglund T  

Tobias Nässén X   Richard Herrey  T  

Sofia Fölster  X  From § 60 Asta Groth  T  

Helene Skantze  X   Elisabeth Engström T  

Filip Wiljander  X   Anders Bruhn T  

Eva Öhbom Ekdahl X   Annika Jung N  

Bo Bergkvist  X   Vilma Mori Aguilar N  

Richard Wendt  X   Dominique Faymonville -  

Oliver Rykatkin X   Per Norling N  

Eivor Örenmark X      

Magnus Sjöqvist X      

Anna Kjellin Flory -      

Peter Zethraeus  X      

Johan Hiller X  From § 60    

Carl Albinsson -      

Axel Krottler -      

Andreas Brännström X      

Lotta Riedel   X      

 Centerpartiet (C) 

Christine Lorne  X  Jäv § 76 Tomas Hjort  T  

Hans Peters  X  Jäv §§ 71, 72 Olga Anikina  T  

Håkan Ekengren  X   Karima Penahi  -  

Johan Krogh  X  Jäv § 76    

Linnea Strömberg  X      

Martin Alejandro Hedman  X      

 Liberalerna (L) 

Gunilla Grudevall-Steen X   Lena Linnerborg T  
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Monica Brohede Tellström -   Anna-Karin Boréus -  

Martin Sääf X   Johan Kjellman T  

Louise Granath -      

Mats Granath X      

 Kristdemokraterna (KD) 

Karin Teljstedt X  Anders Wihk -  

Anders Tiger X  §§ 71, 72 Malin Gunnesson T  

Lydia Liu X     

 Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X  Andreas Falk  T  

Hadia Mian X  From § 60 Ella Tegsten  T  

Maria Raner  X   Erik Svanfeldt  T From § 60 

Espen Bjordal  -   Emelie Norberg Friberg N From  
§ 60-76 

Gunnel Nyman Gräff  X   Viktor Ellström  -  

Martin Hellströmer  X   Andreas Andersson N From § 60 

Majvie Swärd  X      

Mattias Qvarsell X      

Helena Westerling  X  Tom § 78    

Carl-Magnus Grenninger  X      

Alva Dahn  X  Tom § 78    

 Nackalistan (NL) 
Christina Ståldal -   Bosse Ståldal  T  
Mikael Carlsson  X   Shahin Malak  T  
Lina Olsson  X   Lamin Jatta Modigh  N  
Efson Goitom  -      
Yusie Rundkvist Chou  X      

 Sverigedemokraterna (SD) 

Åsa Nyberg X   Louise Wallenblad  N  

Esa Örmä X   Göran Gaefke  -  

Stephan Andersson  X   Pernilla Axelsson  N  

Leonid Yurkovskiy  X      

David Hyde  X      

 Miljöpartiet de gröna (MP) 

Sidney Holm X   Louise Ollivier  -  

Lisskulla Zayane X   Göran Börjesson  -  

Ninni Lindberg  X      
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Pascal Mafall Fall  X      

 Vänsterpartiet (V) 
Amanda Sandholm  X   Rezan Labady -  

Salka Hallström Bornhold   -   Fredrik Holmkvist T  

Lise-Lotte Rasmussen X      
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§ 54 KFKS 2018/888 

Ny ledamot och nya ersättare (V) i kommunfullmäktige 

Beslut 
Länsstyrelsen har utsett Lise-Lotte Rasmussen till ny ledamot. 
 
Länsstyrelsen har utsett Rezan Labady och Fredrik Holmkvist till nya ersättare. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 55 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Karima Penahi (C)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Karima Penahis begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 56 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
Nacka kommunfullmäktige från Rezan Labady (V)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Rezan Labadys begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 57 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunilla Grudevall-Steen (L) och Majvie Swärd (S) att 
justera protokollet tillsammans med ordföranden Eva Öhbom Ekdahl (M). Justeringen äger 
rum den 4 mars 2019 och den 7 mars 2019 kl. 13.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 58 KFKS 2019/249 

Enkel fråga – Broavgifter på nya Skurubron 
Enkel fråga den 4 mars 2019 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
  



 
16 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 59 KFKS 2019/101 

Frågor om ersättningsbassäng i Saltsjöbaden 
Interpellation den 28 januari 2019 av YuSie Rundkvist Chou (NL) 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellationssvar 
Interpellation  
 
 

Protokollsanteckningar 
YuSie Rundkvist Chou (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan står fast vid att simhallsbeslutet 2015 var felaktigt och baserat på oriktiga 
premisser. Nackas simhallsutredning på 10 sidor står i bjärt kontrast till Kristianstads 
förstudie till badhus samma år på 360 sidor. Kristianstad är en betydligt mindre kommun 
med 82 000 invånare.  
Kostnaden för ersättningsbassängen som nu är uppe i 52 miljoner, fanns inte ens med i 
utredningen.  
Hur kan en så stor kostnad och så viktig samhällsfunktion för folkhälsan slarvas bort på det 
här sättet i Nacka? Det här slarvet står i slutänden skattebetalarna och Nacka dyrt, när 
andra satsningar inte kan göras pga resursbrist.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen (V) lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet kan konstatera att man fått väldigt lite nytta för pengarna när det gäller hela 
hanteringen av badet i Saltsjöbaden. Man har lagt ner mycket pengar på en 
ersättningsbassäng som hade bättre lagts på en ordinarie bassäng med en bättre placering. 
En placering av badet i Fisksätra hade både tagit bort behovet av en ersättningsbassäng och 
hade varit mer tillgänglig för många fler Nackabor.” 
 
- - - - - 
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§ 60 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot (L) i styrelsen för Nacka vatten och 
avfall AB t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2019 

Beslut 
Som ny ledamot i styrelsen väljs Helena Håkansson. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 januari 2019 § 25 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 61 KFKS 2018/888 

Val av ny ledamot (L) i styrelsen för Nacka vatten och 
avfall AB för tiden från ordinarie bolagsstämma 2019 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2020 

Beslut 
Som ledamot i styrelsen väljs Helena Håkansson. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 28 januari 2019 § 23 
Ärendet bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 62 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
socialnämnden från Karima Penahi (C) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2019  

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Mattias Westling. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 63 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
fritidsnämnden från Karin Wallensteen (S) samt val av 
ny ledamot för tiden intill utgången av 2019 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Ärendet bordläggs. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 64 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
miljö- och stadsbyggnadsnämnden från Carl Schlyter 
(MP) samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 
2019 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Desha Svenneborg. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 65 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
fritidsnämnden från Carl Schlyter (MP) samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2019 
 
Ärendet utgår. 
 
- - - - - 
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§ 66 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i 
arbets- och företagsnämnden från Sigunger Sigtrygg 
(KD) samt val av ny ersättare för tiden intill utgången av 
2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ersättare väljs Jenny Teixeira de Matos. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 67 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 100 % från Carl-Magnus 
Grenninger (S) samt val av ny deltidsengagerad 
förtroendevald 100 % för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny deltidsengagerad 100 % väljs Martin Rundkvist. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 68 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot i 
natur- och trafiknämnden från Louise Granath (L) samt 
val av ny ledamot och ny ersättare för tiden intill 
utgången av 2019 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Helena Håkansson. 
 
Som ny ersättare väljs Louise Granath. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 69 KFKS 2018/888 

Val av ny ersättare (S) i Käppalaförbundets fullmäktige 
för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Ärendet bordläggs. 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 70 KFKS 2018/888 

Begäran om entledigande från uppdrag som 
deltidsengagerad förtroendevald 30 % från Ramzi Ben 
Youssef (V) samt val av nya deltidsengagerade 
förtroendevalda 30 % för tiden intill utgången av 2022 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som nya deltidsengagerade förtroendevalda väljs 
Fredrik Holmkvist 20 % 
Tomas Ottosson 10 %. 
 
Fördelningen för Vänsterpartiets 100 % blir hädanefter 
Amanda Sandholm 50 % 
Tomas Ottosson 30 % 
Fredrik Holmkvist 20 % 
 
Notering 
Alla beslut i ärendet var eniga. 
 
Ärendet förklaras omedelbart justerat. 
 
- - - - - 
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§ 71 KFKS 2018/17 

Exploateringsavtal för Jarlabergsvägen, Jarlaberg 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget exploateringsavtal med 
Bostadsrättsföreningen H ALM Taket 37 avseende detaljplan för Jarlabergsvägen, 
fastigheten Sicklaön 367:5, Jarlaberg på västra Sicklaön.  
 

Ärende 
Syftet med att ingå exploateringsavtalet är att möjliggöra en komplettering av Jarlabergs 
centrala område med nya bostäder och handel i enlighet med översiktsplanens intentioner. 
Stadsbyggnadsprojektet Jarlabergsvägen innebär att det möjliggörs för totalt cirka 110 
bostadslägenheter och cirka 1100 m² verksamhetslokaler. Exploateringsavtalet förutsätter 
att kommunfullmäktige antar förslaget till detaljplan för Jarlabergsvägen inom fastigheten 
Sicklaön 367:5. 
 
Exploatör är Bostadsrättsförening H ALM Taket 37 som ägs av ALM Equity AB. 
Exploatören äger två tredjedelar av kvartersmarken inom exploateringsområdet. Den sista 
tredjedelen äger kommunen, vilken exploatören ska förvärva för bostadsrätter när 
detaljplanen vunnit laga kraft. Kommunen erhåller en intäkt för markförsäljningen om 
cirka 34 miljoner kronor. Exploatören står huvudsakligen för alla kostnader hänförliga till 
exploateringen av kvartersmarken. De kostnader som passerar via kommunen är 
planläggningskostnader samt kommunens interna administrativa arbete. Dessa kostnader 
debiteras Exploatören. Kommunen bevakar vidare att gestaltningen för byggnation följs 
och anläggningar på kvartersmark utförs. Exploatören erlägger tunnelbanebidrag, 
exploateringsersättning och bidrag till Konsten att skapa stad till kommunen samt 
anläggningsavgift för vatten och avlopp till Nacka Vatten och Avfall AB. 
 
Utbyggnaden av allmänna anläggningar inom detaljplanen, såsom Jarlabergsvägen och det 
allmänna torget, genomförs av kommunen och bekostas genom exploateringsersättningen 
inom fördelningsområdet Centrala Nacka. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 4 mars 2019 § 81 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 51 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2019 
Exploateringsavtal med Bostadsrättsförening H ALM Taket 37 inklusive bilagor 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 4 mars 2019 § 81 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta att kommunen ska ingå föreslaget  
exploateringsavtal med Bostadsrättsföreningen H ALM taket 37 avseende detaljplan för 
Jarlabergsvägen, fastigheten Sicklaön 367:5, Jarlaberg på västra Sicklaön.  
 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 51 
Ärendet bordlades och behandlas på ett extra kommunstyrelsesammanträde den 4 mars 
2019 kl. 15.30, sammanträdesrummet Jelgava. 

Yrkanden 
Lise-Lotte Rasmussen (V) yrkade, med instämmande av Helena Westerling (S), att ärendet 
återremitteras för att man ska skriva in i exploateringsavtalet att det byggs 100% hyresrätter 
av bostäderna och att husen är konstruerade av trä på marken som är kommunal och för 
diskussioner om att även göra det på exploatörens egna mark. 
 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), avslag på Lise-
Lotte Rasmussens återremissyrkande. 
 
Cathrin Bergenstråhle yrkade därutöver, med instämmande av Johan Kroogh (C), Martin 
Sääf (L), Mats Gerdau och Magnus Sjöqvist (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade att ärendet återremitteras för att anpassa de nya byggnaderna 
mer efter den byggnadsstil som gäller i övriga Jarlaberg samt för att utreder möjligheterna 
att begränsa biltrafiken vid stadsdelstorget och ser över parkeringsmöjligheterna i området. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Cathrin Bergenstråhles yrkande om avslag mot Lise-
Lotte Rasmussens och Mikael Carlsson båda yrkanden om återremiss och fann att Cathrin 
Bergenstråhles yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 
avgavs 42 röster för Cathrin Bergenstråhles yrkande och 19 röster för Lise-Lotte 
Rasmussens och Mikael Carlsson båda yrkanden. Kommunfullmäktige hade således bifallit 
Cathrin Bergenstråhles yrkande om avslag. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande, att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 

Reservationer 
Lise-Lotte Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 



 
30 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

”Alliansen säger sig vilja öka andelen hyresrätter i Nackas bostadsbestånd. De anger att de 
totalt i sina planer tänker sig att 1/3 av nybyggnationen ska bli hyresrätter och att det ska 
öka beståndet.  
När Vänsterpartiet räknar på effekten av att bygga 1/3 av nybyggnationen som hyresrätter 
så får vi ihop det till att det inte kommer att öka andelen hyresrätter i Nackas 
bostadsbestånd. För närvarande har vi 17% hyresrätter, med alliansens nuvarande planer 
skulle 1/3 av nybyggnationen som hyresrätter innebära att vi bara har 13% hyresrätter 
2030.  
Detta är OM vi lyckas bygga enligt alliansens ambitioner, 1/3 av beståndet. Men vi ser 
dessutom i avtal efter avtal att vi inte ens når den alldeles för lågt satta ambitionen.” 
 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Den nya versionen av planen är bättre än den gamla. Nackalistan yrkar ändå på att de 
högre husen ska göras en eller ett par våningar lägre för att smälta in i helheten på ett bättre 
sätt. Det år mycket positivt att invånarna engagerar sig i utvecklingen av sina 
bostadsområden och vill ha ett ord med i laget, som denna gång. Att de också ofta trivs så 
bra och uppskattar utformningen av ett område. Därför är det viktigt att i högre grad ån 
vad som ofta görs i Nacka redan från start engagera invånarna i planer på bebyggelse och 
höra deras mening. Det görs i en del andra kommuner med gott resultat och Nackalistans 
vill att det borde ske även i Nacka.” 
 
Helena Westerling reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 

Protokollsanteckningar 
Johan Krogh och Gunilla Grudevall Steen (L) lät anteckna följande för sina respektive 
fullmäktigegrupper. 
 
”Inom planområdet finns idag en kretsloppsstation som används av hela Jarlaberg. I 
samband med planens genomförande kommer kretsloppsstationen att behöva flyttas till en 
ny plats söder om planområdet. Den nya kretsloppsstationen ska vara på plats då den 
gamla rivs för att inte skapa ett glapp som gör att Jarlabergsborna inte kan återvinna sitt 
avfall.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Den tidigare versionen av förslaget möttes av en stor mängd synpunkter från de boende, 
med all rätta, då det var ett alltför okänsligt och storskaligt förslag. Detta var också något 
som vi framförde. Dessutom hade vi gärna sett att här byggs i trä, och att delar av det som 
byggs blir med hyresrätt. 



 
31 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

 
Detta nya förslag är rejält omarbetat med lägre höjd på höghusen och glesare placering. 
Självklart innebär förslaget fortfarande en förändring av området. Samtidigt kommer hela 
området att bindas samman med överdäckning, kontor och bostäder, vilket gör att detta 
området kommer att ingå i ett större sammanhang. Området kommer att få en 
tunnelbaneuppgång, och då är det både klokt och rationellt att utnyttja den platsen för 
många lägenheter där folk har möjlighet att bo kollektivtrafiknära och minska bilberoendet.  
 
Som med många av Nackas stadsbyggnadsplaner vill vi se större samtal och utbyte med 
Nackabor via samtal, utställningar och även användning av nya och innovativa metoder för 
ökad medborgardialog.” 
 
Mats Gerdau lät anteckna följande för Moderaternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det tar alldeles för lång tid att få fram nya bostäder och de blir ofta väldigt dyra. En av 
orsakerna till detta är att politiken ständigt kommer med nya inspel vilket gör att man måste 
göra om, göra om och göra om. Tid är också pengar. Den formella planprocessen är den 
väg man ska gå, men att kasta in nya förslag sent i processen är inte särskilt ansvarsfullt. 
Detta ärende är ett praktexempel på där den politiska oppositionen, främst Nackalistan, 
ständigt byter uppfattning och inte funderar igenom vilka konsekvenser deras förslag skulle 
få.  
 
Det här är en liten plan med 110 lägenheter, där endast en fjärdedel kommer att byggas på 
kommunal mark. I juni 2018, när planen behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 
ville Nackalistan ta bort några våningar och så att det blir färre lägenheter. I november 
2018 skrev Nackalistan i sitt budgetförslag att de säger ja till planerad bebyggelse i 
Jarlaberg. Nu i mars 2019 ville de i stället anpassa byggnadsstilen efter övriga hus i Jarlaberg 
och dessutom begränsa biltrafiken och parkeringsmöjligheterna, men sa inget om husens 
höjd.  
 
Vänsterpartiet röstade för detaljplanen i miljö- och stadsbyggnadsnämnden, emot i 
kommunstyrelsen men för igen i kommunfullmäktige. Socialdemokraterna hade inga 
synpunkter när ärendena behandlades i miljö- och stadsbyggnadsnämnden eller 
stadsutvecklingsutskottet, men samma dag frågan skulle avgöras slutligt lade de förslag om 
att avtalet skulle omförhandlas så att de 25-30 lägenheterna som ska byggas på kommunal 
mark ska bli hyresrätter. Därmed hotas den ekonomiska realismen i projektet så att det 
kanske inte blir några lägenheter alls.  
 
Dessa ständiga nya inspel måste få ett slut. Politiken måste ha längre hållbarhet än ett glas 
mellanmjölk i solsken!” 
 
- - - - - 
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§ 72 KFKS 20016/965 

Detaljplan för Jarlabergsvägen, Sicklaön 367:5 m.fl. i 
Jarlaberg, västra Sicklaön 
 

Beslut  
Kommunfullmäktige antar detaljplan för Jarlabergsvägen. 
 

Ärendet 
Detaljplanen gör det möjligt att uppföra fyra nya flerbostadshus i 8–9 våningar (med den 
översta våningen indragen) med totalt cirka 110 lägenheter. Bebyggelsen har en 
sammanhållen sockelvåning längs med Jarlabergsvägen med bland annat plats för lokaler. 
Projektet ingår i Nacka stad och bidrar till kommunens övergripande mål om förtätning på 
västra Sicklaön.  
 
Detaljplanens genomförande innebär ombyggnad av allmän plats i form av gata och torg. 
Utbyggnaden av allmän plats finansieras genom exploateringsersättning som erläggs av 
exploatör. Exploatören ska även erlägga ett medfinansieringsbidrag till kommunen för den 
markvärdesökning som utbyggnaden av tunnelbanan på västra Sicklaön innebär. Vidare 
innebär planen att viss kommunal mark säljs och att marken för punkthuset längst i söder 
upplåts med tomträtt till exploatören vilket innebär en intäkt för kommunen.  
 
Kommunfullmäktige har beslutat att ingå exploateringsavtal mellan exploatören 
bostadsrättsföreningen H ALM Taket 37 och Nacka kommun, beslut den 4 mars 2019  
§ 71. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 4 mars 2019 § 82 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 52 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 26 juni 2018 
Bilaga 1 Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2019 §154 
Bilaga 2  Tjänsteskrivelse för miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 25 maj 2018 
Bilaga 3  Granskningsutlåtande 
Bilaga 4  Planbeskrivning 
Bilaga 5  Gestaltningsprogram 
Bilaga 6  Plankarta 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 4 mars 2019 § 82 
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Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta detaljplan för Jarlabergsvägen. 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 52 
Ärendet bordlades och behandlas på ett extra kommunstyrelsesammanträde den 4 mars 
2019 kl. 15.30, sammanträdesrummet Jelgava. 
Beslut i miljö och stadsbyggnadsnämnden den 12 december 2018 § 274 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Johan Kroogh (C), Martin Sääf 
(L), Mats Gerdau (M) och Magnus Sjöqvist (M), bifall till kommunstyrelsens förslag.  
 

Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Johan Krogh och Gunilla Grudevall Steen (L) lät anteckna följande för sina respektive 
fullmäktigegrupper. 
 
”Inom planområdet finns idag en kretsloppsstation som används av hela Jarlaberg. I 
samband med planens genomförande kommer kretsloppsstationen att behöva flyttas till en 
ny plats söder om planområdet. Den nya kretsloppsstationen ska vara på plats då den 
gamla rivs för att inte skapa ett glapp som gör att Jarlabergsborna inte kan återvinna sitt 
avfall.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Med tanke på dagens alarmerande höga utsläpp av koldioxid i atmosfären och att 
utsläppen i Sverige inte minskar i tillräcklig omfattning, yrkar vänsterpartiet på återremiss 
av exploateringsavtalet med ALM equity AB i sin nuvarande form för att kompletteras. 
 

Vänsterpartiet menar att Nacka kommun ska avtala om att nybyggnationen vid fastigheten 
Sicklaön 367:5, Jarlaberg på västra Sicklaön ska göras i en massiv träkonstruktion som är ett 
mycket bättre alternativ ur koldioxidsynpunkt än hus byggda i cement. Cemantindustrin är 
en av de stora utsläppskällorna i Sverige, Cementas fabrik på Gotland står för 5% av 
Sveriges årliga utsläpp av koldioxid (expressen 5/11 2017). 
 
Förutom att bygga i trä, behöver exploateringsavtalet skriva in att den framtida 
uppvärmningen av fastigheten ska ske med så små koldioxidutsläpp som möjligt. Med rätt 
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byggteknik kan fastigheter vara helt passivt uppvärmda utan tillförd energi, mer än den som 
alstras av människorna, solinstrålningen och elanvändningen i lägenheten.  
 
Nacka kommun har också ett stort behov av fler hyresrätter och Vänsterpartiet anser att 
Nacka kommun ska villkora i exploateringsavtalet så att nybyggnationen innehåller 50% 
hyresrätter.” 
 
Helena Westerling lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Den tidigare versionen av förslaget möttes av en stor mängd synpunkter från de boende, 
med all rätta, då det var ett alltför okänsligt och storskaligt förslag. Detta var också något 
som vi framförde. Dessutom hade vi gärna sett att här byggs i trä, och att delar av det som 
byggs blir med hyresrätt. 
 
Detta nya förslag är rejält omarbetat med lägre höjd på höghusen och glesare placering. 
Självklart innebär förslaget fortfarande en förändring av området. Samtidigt kommer hela 
området att bindas samman med överdäckning, kontor och bostäder, vilket gör att detta 
området kommer att ingå i ett större sammanhang. Området kommer att få en 
tunnelbaneuppgång, och då är det både klokt och rationellt att utnyttja den platsen för 
många lägenheter där folk har möjlighet att bo kollektivtrafiknära och minska bilberoendet.  
 
Som med många av Nackas stadsbyggnadsplaner vill vi se större samtal och utbyte med 
Nackabor via samtal, utställningar och även användning av nya och innovativa metoder för 
ökad medborgardialog.” 
 
- - - - - 
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§ 73 KFKS 2002/301-214 

Detaljplan för Sydöstra Lännersta 2 (Område W), i Boo 

Beslut 
Kommunfullmäktige antar detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2 (Område W) i Boo. 
 

Ärende 
Detaljplanens syfte är att införa byggrätter lämpliga för permanentboende och att rusta upp 
vägar samt att ersätta enskilda vatten- och avloppslösningar med kommunala anläggningar. 
Huvudmannaskapet för allmän plats ändras från enskilt till kommunalt. Planen syftar vidare 
till att skydda områdets kvaliteter i landskapsbild och kulturhistorisk värdefull 
bebyggelsemiljö. Med detaljplanen tillkommer genom avstyckning drygt 40 nya bostäder, 
en ny lekplats och bollplan samt upprustning av del av strandpromenaden. Kommunens 
bedömning är att detaljplanens genomförande inte kan antas medföra betydande 
miljöpåverkan.  
 
Projektets totala kostnad bedöms till cirka 64,3 miljoner kronor. Intäkterna är beräknade till 
cirka 40,8 miljoner kronor. Projektet förväntas ge ett underskott på cirka 23,5 miljoner 
kronor. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 53 
Tjänsteskrivelse från enheten för strategisk stadsutveckling den 9 januari 2018 
Bilaga 1 Protokoll tillstyrkan av miljö och stadsbyggnadsnämnden den 20 juni 2018 § 274 
Bilaga 2 Tjänsteskrivelse 
Bilaga 3 Granskningsutlåtande 1 
Bilaga 4 Granskningsutlåtande 2 
Bilaga 5 Granskningsutlåtande 3 
Bilaga 6 Planbeskrivning 
Bilaga 7 Genomförandebeskrivning 
Bilaga 8 Miljöredovisning 
Bilaga 9 Plankarta blad 1 
Bilaga 10 Plankarta blad 2 
Bilaga 11 Plankarta blad 3 
Bilaga 12 Plankarta blad 4 
 
 



 
36 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 53 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att anta detaljplanen för Sydöstra 
Lännersta 2 (Område W) i Boo. 
Beslut i miljö och stadsbyggnadsnämnden den 12 december 2018, § 274 
Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte planförslaget och föreslog att 
kommunfullmäktige antar planförslaget. 
 

Yrkanden 
Cathrin Bergenstråhle (M) yrkade, med instämmande av Lise-Lotte Rasmussen (V), Johan 
Kroogh (C), Martin Sääf (L), Stephan Andersson (SD), Sidney Holm (MP) och Karin 
Teljstedt (KD), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 
Mikael Carlsson (NL) yrkade avslag på kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mikael Carlssons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Cathrin Bergenstråhles yrkande. 
 

Reservationer 
Mikael Carlsson reserverade sig mot beslutet för Nackalistans fullmäktigegrupp och ingav 
följande. 
 
”Nackalistan yrkar avslag på detaljplanen, främst mot bakgrund av finansieringsmodellen. 
När gatukostnadsprincipen en gång infördes i Nacka 1971 så skulle den bara gälla i Saltsjö-
Boo och på något annat ställe i kommunen. Övriga Nacka skulle inte behöva betala för 
kommunens ambitioner att expandera och få in nya skattebetalare på samma sätt. 
Fortfarande så är det en mycket orättvis princip inom kommunen och i enlighet med EU-
rättens principer för gatukostnadsuttag. Sverige och berörda gatukostnadskommuner går 
emot den praktiska tillämpningen som EU-rätten avsåg.   
Det är nu korrekt att antagandebeslutet upphävdes, något som Nackalistan har varit för 
och tidigare röstat avslag på i de fall som vi har kunnat se där de felaktigt har tillämpats. Bra 
att man nu jobbar på att successivt justera detta så lagligheten i planer ökar.” 
 

Protokollsanteckningar 
Helena Westerling (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
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”Inför tidigare antagande av denna plan var vi från Socialdemokraterna väldigt kritiska till 
att man inte lyckats få en lösning på frågan om att säkerställa allmänhetens nyttjande av 
strandpromenaden i området. Då frågan var komplex och eventuella försök till ytterligare 
lösningar skulle dra ut på tiden, såg vi att en möjlig lösning var att sätta genomförandetiden 
för detaljplanen relativt kort. På vårt förslag sattes den till 5 år. Det är viktigt för området 
och de boende att detaljplanen inte fördröjs ytterligare, men att man också inom en 
överskådlig framtid har möjlighet att se över en lösning för strandpromenaden.” 
 
Sidney Holm lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vi i Miljöpartiet anser att en fortsatt sammanhängande strandpromenad mellan Tollare 
och Backeböl är väldigt värdefull för Nackaborna och är beredda till långtgående insatser 
för att hålla den öppen för allmänheten. Arbetet med detaljplanen för området har dock 
pågått under onormalt lång tid och vi är inte i det här läget beredda att rösta nej till 
detaljplaneförslaget bara för att man ännu inte lyckats lösa frågan med att avtalsreglera 
tillgången till strandpromenaden. Strandskyddet och allemansrätten i sig ger 
strandpromenaden ett mycket starkt skydd. Miljöpartiet har också kommit med ett konkret 
förslag på att återuppbygga den gamla ångbåtsbryggan vilket skulle stärka servituten som 
reglerar åtkomsten till strandpromenaden.” 
 
Lise-Lotte Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet ser det som en fortsatt viktig fråga för att garantera strandpromenadens 
skötsel och framkomlighet. Det är därför av vikt att kommunen följer upp KF’s beslut 
angående den och att vi kan ta upp frågan till politisk behandling om det visar sig att 
strandpromenaden inte får den önskvärda framkomligheten.” 
 
Gunilla Grudevall-Steen (L) lät anteckna följande.  
 
”Arbetet med detaljplanen för Sydöstra Lännersta 2 Område W har av olika skäl pågått i 
snart 10 år. Under hela denna tid har Liberalerna arbetat för att skötseln av 
strandpromenaden, som löper genom hela området, ska överföras till kommunen genom 
att marken inlöses och görs till allmän platsmark. Vi har inte fått majoritet för denna åsikt, 
men enligt bestämmelse i detaljplanen är frågan möjlig att ompröva om fem år. Vi tänker 
fortsatt arbeta för att strandpromenaden blir framkomlig och säker och står fast vid att 
detta bara kan ske med kommunen som huvudman. 
 
Detaljplanen är nu framme vid de sista beslutstillfällena. Betydelsen av att boende inom 
planen äntligen kan tillgodogöra sig en utbyggnad av VA-anläggningar och byggrätter för 
permanentboende ska då vägas mot Liberalernas hittillsvarande krav om återremiss för att 
hävda strandpromenadens status. I en avvägning mellan det enskilda och även det allmänna 
intresset av VA-anslutning och byggrätter och det allmänna intresset av att säkerställa en 



 
38 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

framkomlig och säker strandpromenad väger VA och byggrätter över. Liberalerna vill 
därför inte ytterligare försena planens antagande utan tillstyrker att detaljplanen antas.” 
 
- - - - - 
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§ 74 KFKS 2009/272-251 

Beslut om utökad budget för stadsbyggnadsprojekt 
Vikingshillsvägen, 9409 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar utöka budget för stadsbyggnadsprojekt Vikingshillsvägen 
med 22,2 miljoner kronor, varpå den totala projektbudgeten uppgår till 130,7 miljoner 
kronor.   

Ärende 
Kommunens entreprenör Veidekke har sedan 2017 byggt om Vikingshillsvägen där 
utbyggnad av kommunalt VA och genom miljödom beviljade åtgärder för markavvattning 
ingår. Under ombyggnaden har entreprenaden drabbats av oförutsedda händelser och 
problem i form av bland annat projekterade bergnivåer som inte stämmer med 
verkligheten, undermåliga förstärkningsarbeten i den befintliga vägen som utförts tidigare 
och varit okända för kommunen samt tillkommande trafiksäkerhetskrav på en tillfällig gång 
och cykelväg längs med hela vägen under byggtiden. Detta orsakar kostnadsökningar och 
skapar produktions- och driftproblem vilket förskjuter färdigställandetiden. 
Kostnadsökningen bedöms till 22,2 miljoner kronor där ny total projektbudget blir 130,7 
miljoner kronor och färdigställandetid för entreprenaden bedöms förskjuts från Q2 2019 
till slutet av Q4 2019. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 54 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenhet Nacka den 8 december 2018 
Bilaga 1 Lägesrapport. 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 54 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta följande.  
Kommunfullmäktige beslutar utöka budget för stadsbyggnadsprojekt Vikingshillsvägen 
med 22,2 miljoner kronor, varpå den totala projektbudgeten uppgår till 130,7 miljoner 
kronor.   
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Mikael Carlsson (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Ännu ett ärende med kraftigt utökad budget pga oförutsedda kostnadsdrivande faktorer. 
Dessa är bl a geologiska problem som tidigare experter/konsulter inte har förutsett. Det 
påminner alltför mycket om bakgrunden till de kraftiga kostnadshöjningarna för 
exploateringarna vid Duvnäs utskog. Märkligt att man inte lärde sig av detta. Likaså att man 
inte hade räknat och kalkylerat med en gc-väg i anslutning som nu har framkommit. Hur 
det kan komma sig i dessa tider då det är i fokus på detta vid all utbyggnad och planering i 
Nacka? Nu ska man byta experter som jobbar vidare med utbyggnaden men den stora 
frågan är hur upphandlingen gjordes så att man får den kvalitet som behövs för projektet. 
Nackalistan anser att det inte borde vara så att budgeten så ofta missar målet, att 
upphandlingar görs tillräckligt realistiska och noggranna och att prisnivån är realistisk och 
inte en önskenivå.” 
 
Maria Raner (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Stadsbyggnadsprojektet Vikingshillsvägen 9409 har fördyrats och gått över budget med 
över 22 miljoner kronor. Det är 20 % av projektets totala kostnad. För att undvika 
fördyringar i stadsbyggnadsprojekt i Nacka behöver vi ha bra underlag inför upphandlingar. 
Billigast är inte alltid bäst. Vi Socialdemokrater anser att fler parametrar än pris ska styra vid 
upphandling. Vi anser att parametrar som miljö, kvalitet och utseende måste tas i större 
beaktande. Nacka kommun är fortfarande i stor utsträckning beroende av konsulter. 
Beroendet av konsulter innebär att kommunen tappar en stor del av den egna kontrollen. 
Kommunen behöver ha egen personal för att styra upphandlingarna.   
De geologiska undersökningarna borde ha kunnat visa korrekta bergnivåer och vi ska 
kalkylera alla våra upphandlingar så att boende i Nacka ska få en god trafiksäkerhet. Att 
Nacka behöver infrastruktur för gång- och cykeltrafik med trafiksäkerhet borde inte vara en 
överraskning som kommer i efterhand. Misstag kan ske. Samtidigt vet vi att Nacka 
historiskt haft många projekt som blivit dyrare än planerat. Nu kommer ännu ett sådant 
ärende. Det är oroande. Vi måste vara noggranna och vaksamma så att vi inte slösar med 
skattebetalarnas pengar.” 
 
- - - - - 
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§ 75 KFKS 2018/1226 

Investeringsmedel för muralmålningar och Wall Street 
Nacka – en internationell medskapande 
muralmålningsfestival för attraktiva utemiljöer i hela 
Nacka 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar om investeringsmedel för muralmålningar på kommunala 
konstruktionsbyggnader om totalt 2,5 miljoner kronor.  
 

Ärende 
Kommunen har förslag om att initiera en återkommande internationell 
muralmålningsfestival med ett första genomförande hösten 2019. Beräknad kostnad år 
2019 är 2,5 miljoner kronor för genomförande av 5-10 stycken muralmålningar på 
kommunala konstruktionsbyggnader såsom broar, väggar och stödmurar. Konstverken 
kommer bli en permanent del av stadsrummet både under uppförande av ny bebyggelse 
och nya miljöer i Nacka och när väl områden har byggts klart. Genom samverkan med 
privata näringslivet beräknas ytterligare cirka 10 muralmålningar tillkomma år 2019, vilket 
innebär totalt cirka 20 stycken muralmålningar. Verken ska spridas över hela Nacka. 
Festivalen ska präglas av medskapande, lärande, kvalitet och kommunikation. I den 
långsiktiga planeringen finns tankar om att genomföra nästa festival år 2021, och sedan 
vartannat år fram till år 2030. Beslut om ytterligare festival görs efter analys och utvärdering 
av den inledande festivalen 2019.  
 
Festivalen syftar till att bidra till utvecklingen av hela Nacka och stärka arbetet för det goda 
samhället där människor trivs och mår bra. Syftet är att öka Nackas identitet och 
attraktivitet som en bra plats att bo i, besöka, investera i och driva företag i.  
 
För att få till ett jämställt och respektfullt samspel med det privata näringslivet behöver 
kommunen visa goda exempel. Det handlar om att leda genom att gå först. Festivalen 
bidrar till att styra utvecklingen åt det håll kommunen vill. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 55 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 9 januari 2019 
Bilaga 1: Presentationsidé med förslag på platser för muralmålningar 2019 
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Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 55 
1. Kommunstyrelsen beslutade att genomföra muralmålningsfestivalen Wall Street Nacka 
2019 under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar att bevilja investeringsmedel 
enligt beslutspunkt 2.  
2. Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att besluta om investeringsmedel för 
muralmålningar på kommunala konstruktionsbyggnader om totalt 2,5 miljoner kronor.  
 

Yrkanden 
Fredrik Holmkvist (V) yrkade, med instämmande av Mattias Qvarsell (S), Lise-Lotte 
Rasmussen (V) och Lisskulla Zayane (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag med 
följande tillägg. 
 
”Festivalen anordnas i samarbete med Graffitifrämjandet, och att kommunen ordnar med 
möjligheter för kommuninvånarna att själva uttrycka sig genom lagliga väggar.” 
 
Mats Gerdau (M) yrkade avslag på Fredrik Holmkvists tilläggsyrkande. 
 
Mats Gerdau, Hans Peters (C), Pascal Fall (MP), Lena Linnerborg (L), och Andreas 
Brännström (M), instämde i Fredrik Holmkvists yrkande, att bifalla kommunstyrelsens 
förslag. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Lina Olsson (NL), avslag på 
kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Esa Pekka Örmäs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Fredrik Holmkvists yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om avslag mot Fredrik 
Holmkvists tilläggsyrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 
begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster för Mats Gerdaus yrkande och 
18 röster för Fredrik Holmkvists yrkande. Fem ledamöter avstod. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
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Reservationer 
Lise-Lotte Rasmussen reserverade sig mot beslutet för Vänsterpartiets 
kommunstyrelsegrupp och ingav följande. 
 
”Vänsterpartiet tycker att det är synd att KF inte ville förbättra beslutet så att vi också 
kunde låta Nackaborna vara medskapare i utformningen av våra utemiljöer. Även om de 
konstnärer som kommer utifrån är bra, så ersätter inte det deltagandet från de som senare 
kommer att vistas i dessa utemiljöer. Men vi ser fram emot festivalen.” 
 

Protokollsanteckningar 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det verkar råda begreppsförvirring i kommunfullmäktige om klotter, graffiti och 
muralmålningar. 
En muralmålning är en målning gjord på beställning av konstnärer. Graffiti är samma sak, 
gjord av vem som helst på ytor där det är tillåtet. Klotter är samma sak som graffiti, fast på 
ytor där det inte är tillåtet. Dessa tre företeelser är förstås svåra att skilja på när de utförs på 
samma sätt, av samma person, med väldigt liknande resultat. 
Stiftelsen Tryggare Sverige har gjort en undersökning som hävdar att klottret ökar om det 
tillåts på lagliga väggar. ”Genom att göra det lagligt så vill man minska det olagliga, men det 
vi ser är att det finns mycket lite som talar för att det här är en åtgärd som skulle förebygga 
skadegörelse i form av klotter. Tvärtom är det så att klottret tenderar att öka i anslutning till 
de här lagliga väggarna. ” 
Sverigedemokraterna anser att Nacka kommun inte ska betala stora summor för 
muralmålningar med kort livslängd, när de resurserna istället skulle kunna gå till att sanera 
befintligt klotter och hålla Nacka rent.” 
 
YuSie Rundkvist (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan vill förtydliga att vi inte har något emot muralmålningsfestivalen, men 
eftersom vi i vår egen budget hade prioriterat blomsterarrangemang röstar vi i 
konsekvensens namn nej till förslaget. 
Vi vill dock poängtera att vi ser graffiti som konst i lika hög grad som muralmålningar, och 
tycker att kommunledningens nedlåtande syn på graffiti är konstruerad och föga tidsenlig.” 
 
Lisskulla Zayane lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Graffiti. Målning ristad på hårt underlag, särskilt som väggdekoration”. Graffiare betyder 
just rispa eller rista på italienska, men ordet har ofta fått en negativ klang där det sätts 
samman med andra ord som klotter, vandalism och sprejburkar. Nä, då låter det mycket 
finare med muralmålning, dvs. målning på mur eller vägg, och med den föreslagna 
”festivalen” tar vi ett litet steg på vägen mot att lyfta konstformen även här. Hurra – som vi 
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har tjatat om gatukonst genom åren! Att även graffiti – muralmålningar – ska ses som en 
konstform. De målningarna som gjordes i Nacka i september 2018 uppskattades av en del 
människor och var inte alls uppskattade av andra, så som det brukar vara med konst: det 
engagerar, väcker känslor får oss att tänka och reflektera.  
Inom ramen för det arbete som pågår med muralmålningar i Nacka vill Miljöpartiet också 
ge utrymme åt en plats där allmänheten kan måla. En plats att mötas och utöva kultur och 
konst på, för de som är riktigt duktiga, de som håller på att lära sig och de som vill prova. 
Genom att lyfta muralmålningar kan Nacka arbeta med platser där det blir lagligt att måla 
och eftersom det är en konstform som engagerar och förenar över åldersgränserna kan nya 
mötesplatser skapas. Kanske en utsmyckad vägg här eller en färgsprakande tunnel där? Bara 
kreativiteten sätter gränserna!  
Miljöpartiet vill också skapa platser där det blir lagligt att måla med sprejburkar. För de som 
är riktigt duktiga, de som håller på att lära sig och de som vill prova. Därför har vi föreslagit 
att kommunen inom ramen för programmet Konsten att skapa stad låter installera platser 
för gatukonst dit även allmänheten har tillträde och möjlighet att utöva konst. Kanske en 
vägg här eller en tunnel där?” 
 
- - - - - 
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§ 76 KFKS 2019/90 

Utökad kommunal borgen Idunskolan 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på två miljoner 
kronor (2 000 000 kronor) med maximalt tio års amortering för lån som Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Borgensåtagandet är villkorat av att Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik lämnar säkerhet till kommunen i form av pantbrev på lånebeloppet i 
fastigheterna Kil 1:48 och Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen 
redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på stiftelsens totala banklån till 
kommunen.  

Ärende 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har inkommit med en ansökan om kommunal borgen. 
Idunstiftelsen för waldorfpedagogik har byggt ut sina verksamhetslokaler och kommer år 
2020 erbjuda 290 barn utbildning och i åldershomogena klasser. Nacka kommun har 
tidigare beviljat kommunal borgen på 29 miljoner kronor för Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik. Amortering av de lånen pågår och följer den beslutade takten.  
 
Bedömningen är att Idunstiftelsen ur ett ekonomiskt perspektiv klarar de krav som 
långivare ställer. Ekonomin i verksamheten har de senaste åren varit stabil. Med en säkerhet 
i befintlig fastighet minimeras kommunens risk, därför beslutas att Idunstiftelsen lämnar 
pantbrev i de fastigheter som stiftelsen äger. Pantbreven ska uppgå till som lägst 
lånebeloppet som Idunstiftelsen lånar från extern långivare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 56 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 20 januari 2019 
Årsredovisning Idunstiftelsen, räkenskapsår 2017 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 56 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige beslutar att Nacka kommun ingår borgensåtagande på två miljoner 
kronor (2 000 000 kronor) med maximalt tio års amortering för lån som Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik upptar. Borgensåtagandet är villkorat av att Idunstiftelsen för 
waldorfpedagogik lämnar säkerhet till kommunen i form av pantbrev på lånebeloppet i 
fastigheterna Kil 1:48 och Velamsund 1:1. Idunstiftelsen för waldorfpedagogik ska årligen 
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redovisa resultat- och balansräkningar och halvårsvis saldot på stiftelsens totala banklån till 
kommunen.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 77 KFKS 2019/12 

Lokala ordningsföreskrifter  

Beslut 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, med följande 
ändringar.  
 
Nedanstående text stryks i stycke 2 på sidan 1 under rubriken Ordning på offentlig plats. 
 
”Polismyndighetens tillstånd krävs för insamling av pengar i bössor eller liknande. 
Undantaget är insamling som sker inom ramen för redan tillståndsgiven allmän 
sammankomst eller offentlig tillställning.” 
 
Orden ”eller dålig framkomlighet” lägg till sist i stycke 4 på sidan 2, samt att  
rubriken på sidan 3 ändras från ”Nykterhet” till ”Förtäring av alkohol”. 
 

Ärende 
Nacka kommuns lokala ordningsföreskrifter reglerar ordning och säkerhet på offentlig 
plats. De lokala ordningsföreskrifterna ska vara ett levande dokument utifrån de behov 
som Nacka kommun har och behöver uppdateras med jämna mellanrum. Nuvarande lokala 
ordningsstadga är från 2001. 

Genomförande 

Vid uppdateringen har dokumentet justerats enlig följande principer. 
Språklig översyn genom klarspråksgranskning. 
Renodla dokumentets innehåll så att det endast är tillägg till ordningslagen. 
Rensa dokumentet från dubbelregleringar (i exempelvis miljöbalken) 
Anpassa ordningsföreskrifterna utifrån dagens behov. 

Följande ändringar har skett utifrån inkomna remissvar och juridisk granskning. 
Förtydligande av paragrafen om cykling i motionsspår. 
Justering av paragraferna kring det fria rummet under rubriken affischering och liknande 
Justering av texten under rubriken tältning. 
Justering av tidpunkten för att få ha hund på badplatser samt regleringen kring tikar. 
Förtydligande av vilka områden som omfattas av ordningsföreskrifterna. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 57 
Natur-och trafiknämnden den 11 december 2018 § 219 
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Tjänsteskrivelse från enheten för drift offentlig miljö den 20 november 2018 
Förslag på nya ordningsföreskrifter, bilaga 1 till tjänsteskrivelsen 
Lokal ordningsföreskrift, remissversion, bilaga 2 till tjänsteskrivelsen 
Remissredogörelse, bilaga 3 till tjänsteskrivelsen 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 57 
1. Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut. 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, med följande 
ändringar: att orden ”eller dålig framkomlighet” lägg till sist i stycke 4 på sidan 2, samt att  
rubriken på sidan 3 ändras från ”Nykterhet” till ”Förtäring av alkohol”. 
2. Kommunstyrelsen beslutade att det på kommunens hemsida tydligt ska framgå var de 
lokala ordningsföreskrifterna gäller och kompletteras med information om var hundar får 
vistas och bada och var de inte får bada, dvs vad som anses vara en kommunal badplats. 

Beslut i natur och trafiknämnden den 11 december 2018, § 219  
Natur och trafiknämnden beslutade anta föreslagna lokala ordningsföreskrifter, samt 
föreslog kommunfullmäktige fattar följande beslut: 
Kommunfullmäktige antar de föreslagna lokala ordningsföreskrifterna, bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen. 
 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Cathrin Bergenstråhle (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag med följande tillägg. 
 

1. Följande tillägg görs i de lokala ordningsföreskrifterna, sidan 1, längst ned: ”Passiv 
insamling av pengar (tiggeri) är förbjuden på följande platser (enl bilaga 1): Björknäs 
centrum, Ektorps centrum, Fisksätra centrum, Ica Maxi Skvaltan inkl 
återvinningsstation, Lidl Orminge, Nacka Forum, Orminge centrum, Saltsjöbaden 
centrum, Sickla köpkvarter, Älta centrum samt återvinningsstationen vid Igelboda 
station.”  

 
2. Kommunfullmäktige ger kommunstyrelsen i uppdrag att tillskriva regeringen med 

krav på införande av ett nationellt förbud mot tiggeri i Sverige samt att regeringen 
agerar så att de länder som tiggarna kommer från behandlar sina utsatta och fattiga 
medborgare på ett värdigt sätt samt att det omfattande EU-stöd dessa länder får 
villkoras med att länderna tar sitt sociala ansvar och erbjuder utbildning och 
jobbinsatser.  

 
Gunilla Grudevall-Steen (L), Khashayar Farmanbar (S), Hans Peters (C), Leonid 
Yurkovskiy (SD), Karin Teljstedt (KD), Lise-Lotte Rasmussen (V) och Håkan Ekengren 
(C), instämde i Mats Gerdaus yrkande, att bifalla kommunstyrelsens förslag. 
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Gunilla Grudevall-Steen yrkade, med instämmande av Khashayar Farmanbar, Hans Peters, 
Ninni Lindberg (MP), Pascall Fall (MP), Mikael Carlsson (NL), Karin Teljstedt, Lise-Lotte 
Rasmussen, avslag på Mats Gerdaus tilläggsyrkande. 
 
Esa Pekka Örmä (SD) yrkade, med instämmande av Leonid Yurkovskiy (SD), bifall till 
Mats Gerdaus tilläggsyrkande. 
 
Khashayar Farmanbar yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), Gunilla Grudevall-
Steen, Hans Peters, Lise-Lotte Rasmussen, Karin Teljstedt och Lisskulla Zayane, att 
nedanstående text stryks i stycke 2 på sidan 1 under rubriken Ordning på offentlig plats. 
 
”Polismyndighetens tillstånd krävs för insamling av pengar i bössor eller liknande. 
Undantaget är insamling som sker inom ramen för redan tillståndsgiven allmän 
sammankomst eller offentlig tillställning.” 
 
Bosse Ståldal yrkade att nedanstående text stryks i stycke 3 på sidan 3 under rubriken 
Affischering och liknande.  
 
”Polismyndighetens tillstånd krävs för att sätta upp affischer, annonser eller liknande anslag 
på husväggar, staket, stolpar, hänvisningsskyltar eller liknande som är belägna på eller vetter 
mot offentlig plats.” 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Fredrik Holmkvists yrkande, att bifalla 
kommunstyrelsens förslag. 
 
Ordföranden ställde proposition på Bosse Ståldals ändringsyrkande och fann att det hade 
avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 49 röster mot Bosse 
Ståldals yrkande och åtta röster för det.  Fyra ledamöter avstod. Bosse Ståldals 
ändringsyrkande hade således avslagits. 
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 
 
Ordföranden ställde proposition på Khashayar Farmanbars ändringsyrkande och fann att 
det hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 24 röster mot 
Khashayar Farmanbars yrkande och 37 röster för det. Khashayar Farmanbars 
ändringsyrkande hade således bifallits.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 
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Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus tilläggsyrkande punkten 1 och fann att 
det hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot 
Mats Gerdaus yrkande och 24 röster för det. Mats Gerdaus tilläggsyrkande hade således 
avslagits.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 
 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus tilläggsyrkande punkten 2 och fann att 
det hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot 
Mats Gerdaus yrkande och 24 röster för det. Mats Gerdaus tilläggsyrkande hade således 
avslagits.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 6 
 

Reservationer 
Esa Pekka Örmä reserverade sig mot beslutet för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Sverigedemokraterna reserverar sig mot kommunfullmäktigebeslutet att avslå de 
tilläggsyrkanden till den lokala ordningsstadgan som skulle gjort det möjligt att reglera och 
motverka det organiserade tiggeriet i Nacka. 
Reservationen vilar på mycket god saklig grund. Det är väl känt att det organiserade 
tiggeriet inte är något oskyldigt sätt att be om hjälp, utan är tätt invävt i människohandel, 
prostitution och narkotikatrafik. Det framgår inte minst av en serie domslut nyligen från 
Örebro tingsrätt. 
Den som söker djupare kunskap om det organiserade tiggeriet kan se NRKs ”Lykkelandet” 
på https://tv.nrk.no/program/MDDP12000817/lykkelandet 
En flerårig och oerhört dyrbar EU-politik har varit verkningslös vad gäller att minska 
antalet tiggare i Sverige. Samtidigt erbjuder regeringen inga lösningar utöver det redan 
beprövade. Vi måste således göra det bästa av situation på kommunal nivå för att 
kontrollera det organiserade tiggeriet. 
Som politiker har vi ett ansvar både att lösa allvarliga och uppenbara problem, och att 
representera den breda svenska opinionen som förordar ett nationellt tiggeriförbud, och 
som stöds av såväl Svensk Handel som Rumäniens ambassadör i Sverige. Alla ser 
tiggeriproblemen lokalt i Nacka – nedsmutsning som ofta övergår till grov miljöförstöring, 
olagliga, trafikfarliga fordon, olagliga bosättningar och otrygghet. 
Vi står kvar vid vår politik och vi är övertygade om att tiden kommer att ge oss rätt i sak 
och stöd för vår linje.” 
 
Mats Gerdau reserverade sig mot beslutet för Moderaternas fullmäktigegrupp och ingav 
följande.  
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”Man kan självklart inte förbjuda fattigdom eller hindra människor från att be om hjälp, 
men vi menar att tiggeriet snarare gör att människor fastnar i riktigt dåliga 
levnadsförhållanden och att man permanentar deras fattigdom. Tiggeri är vare sig ett 
värdigt sätt att leva eller en långsiktig väg ur fattigdom och utanförskap. 
 
Ett tiggeriförbud markerar att samhället inte godtar tiggeri som försörjning i Sverige och 
det skulle bidra till att stoppa det utnyttjande av utsatta människor som tiggeriet faktiskt 
innebär. Många av de tiggare som finns i Sverige styrs av kriminella aktörer som tjänar 
pengar på deras utsatthet. Tiggarna exploateras, de utsätts för våld och förnedring och 
kvinnorna tvingas inte sällan in i prostitution. Även i Nacka. Det är ett ovärdigt liv.  
 
Om man vill bli av med tiggeriet, vilket vi moderater vill, så måste man förnya politiken. 
Den nuvarande politiken fungerar bevisligen inte. Eftersom problemen är nationella borde 
de också lösas på nationell nivå, med ett nationellt tiggeriförbud och tuffare krav på främst 
Rumänien och Bulgarien att hjälpa sina utsatta medborgare. Detta sa även 
socialdemokraterna i Nacka före valet, men sviker väljarna nu när de röstar emot exakt 
sådant förslag i kommunfullmäktige.   
 
Nuvarande vänsterregering förefaller inte intresserad av att lösa problemen och då är vi 
beredda att göra vad vi kan lokalt i Nacka. Det innebär förbud mot tiggeri på vissa platser 
runt centrumanläggningar och matbutiker. En majoritet i kommunfullmäktige har dessvärre 
gjort blundandet till politik, vi tror inte att det är en framgångsrik väg. Problem måste lösas, 
även om de är svåra!” 
 

Protokollsanteckningar 
Gunilla Grudevall-Steen lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Tiggeri är ingen lösning på fattigdomen men lösningen ligger inte heller i att förbjuda 
tiggeri eller förbjuda människor att ge pengar. 
 
Under senare år har många fattiga EU-medborgare sökt sig till Sverige för att tigga. Tiggeri 
är inte lösningen på den sociala misären i fattiga länder. Inte heller är förbud mot tiggeri 
någon lösning på fattigdomen. 
 
Den fria rörligheten i EU ger alla rätt att besöka Sverige tillfälligt i tre månader, även utan 
att ha arbete här. Men svensk lag ska följas och ingen har rätt att slå upp boplatser var som 
helst, skräpa ner eller göra intrång på privat mark. Akut hjälp ska ges när det behövs, men 
inte på ett sätt som bidrar till att fler stannar i tiggeri. 
 
För tiggande EU-migranter finns den långsiktiga lösningen i länder som Rumänien och 
Bulgarien. Samtidigt måste problemet upp på EU-nivå. EU måste arbeta mer för att 
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länderna fullt ut använder de EU-medel som faktiskt finns för att bekämpa fattigdom och 
utanförskap. Vidare måste EU:s granskning av medlemsstaterna stärkas så att sanktioner 
införs mot de som sviker EU:s grundläggande värden. 
 
Lagstiftningen mot utnyttjande måste skärpas! 
Det förekommer att tiggare utnyttjas och utsätts för både tvång och människohandel. Detta 
ska bekämpas som den brottslighet det är och lagskyddet ska vara starkt. Liberalerna säger 
bestämt nej till ett tiggeriförbud.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan anser att om man vill bekämpa fattigdom och utsatthet så är tiggeriförbud fel 
väg att gå. De ordningsstörningar som ibland har rapporterats i samband med tiggeriet är 
sådant som i de flesta fall redan idag är förbjudet. Att som Moderaterna nu föreslår 
förbjuda passivt tiggande är att förbjuda att någon passivt sitter och ber om hjälp. 
Fattigdom, nöd och svält är något som vi måste kämpa emot på alla plan och där Sverige 
och EU spelar en väldigt viktig roll. Även ideella organisationer som tex. ”hjärta till hjärta” 
gör en stor insats för att komma är grundproblematiken med tiggare från andra EU-länder. 
Vi oroas för att ett tiggeriförbud skulle tvinga in dessa människor som redan idag är otroligt 
utsatta i en situation där de tvingas till kriminalitet och en ännu mer utsatt situation. 
Nackalistan vill yrka avslag på det stycke som lyder ”Polismyndighetens tillstånd krävs för att 
sätta upp affischer, annonser eller liknande anslag på husväggar, staket, stolpar, hänvisningsskyltar eller 
liknande som är belägna på eller vetter mot offentlig plats.”  
Vi anser att detta kan slå hårt mot idrottsrörelsen som inte kommer att kunna att affischera om ex. 
Kommande matcher eller event på sina egna hemmaplaner utan att söka tillstånd från polisen vilket kostar 
en hel del pengar. Vi tror också att detta kan slå hårt mot ideella verksamheter som insamlingar av olika 
slag och exempelvis skolklasser som vill anordna loppisar. Vi kommer kämpa för att åtminstone ideella 
föreningar får undantag från dessa regler.” 
 
Esa Pekka Örmä lät anteckna följande för Sverigedemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Det är mycket glädjande att Moderaterna har föreslagit ändringar i 
den lokala ordningsstadgan med syfte att förbjuda tiggeriet i Nacka kommun. 
Det krävs åtgärder för att stoppa den hänsynslösa människohandel som följt i spåren av 
organiserat tiggeri. Andelen fall av misstänkt människohandel har fyrdubblats under de 
senaste tre åren, och i drygt hälften av fallen rör det sig om människohandel för sexuella 
ändamål. Även människohandeln med barn har ökat, och majoriteten av de offer som 
utnyttjas för sexuella ändamål och för tiggeri är flickor. 
Majoriteten av svenskar är emot organiserat tiggeri, och tiggarnas hemländer vädjar till 
svenskar att inte ge pengar till tiggare. 
Det finns inga skäl att tillåta detta fenomen, som också medverkar till att tiggare aldrig kan 
förbättra sin levnadssituation.” 
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Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Frågan om tiggeriförbud har aktualiserats i ett antal kommuner under senare tid. Från 
Centerpartiets sida är vi emot det. 
 
Det finns tydliga problem i vissa EU-länder kring hur man behandlar och hanterar olika 
minoriteter. Fattigdom, utanförskap och arbetslöshet präglar vardagen för en del av 
befolkningen i framför allt Rumänien och Bulgarien. Det är anmärkningsvärt att 
regeringarna i dessa länder inte tar ansvar för eller inkluderar sina medborgare fullt ut. 
Detta trots bidrag och stöd från EU till dessa länder i miljardklassen varje år. Dessa frågor 
måste dock hanteras på EU-nivå. Och press måste sättas från EU mot dessa staters 
regeringar. 
 
Fattigdomen och arbetslösheten driver en del människor från sina hemländer till att åka 
utomlands för att tigga och försöka få någon form av arbete.  
 
Att förbjuda tiggeri i Nacka löser inte dessa människors problem att försörja sig. Och det 
löser inte heller tiggerifrågan vare sig i Nacka eller andra platser i landet. Risken är i stället 
att om detta skulle förbjudas i Nacka skulle de berörda personerna flytta vidare till andra 
platser i andra kommuner. 
 
Att det skulle vara ett stort problem att några personer ber om pengar till sin försörjning på 
några platser i Nacka, är en kraftig överdrift. Däremot uppstår ofta problem vid olagliga 
bosättningar med sanitära olägenheter, skräp och bråte av olika slag. Det finns dock redan 
idag lagliga möjligheter att avhysa den typen av boenden. 
 
Centerpartiet vill i stället göra det enklare att anställa personer för enklare jobb, vilket skulle 
kunna leda till att människor utan utbildning och större språkkunskaper lättare skulle kunna 
försörja sig utan att behöva tigga. 
 
En annan fråga i detta är, vad som menas med passiv insamling av pengar. Finns det inte 
risk för att tex någon förening, t. ex Röda korset eller Läkare utan gränser, som också 
brukar samla in pengar, också är att betrakta som passiv insamling av pengar. Var ska 
gränsen dras? Detsamma gäller barn och unga som exempelvis samlar in pengar till 
scoutkåren eller klassresan.” 
 
Karin Teljstedt lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Kristdemokraterna ser med allvar på den organiserade brottslighet som utnyttjar 
människors fattigdom genom människosmuggling och organiserat tiggeri. Detta är en 
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cynisk verksamhet som tär på både människovärde och förtroendet för rättsvårdande 
instanser och principer som EU:s fria rörlighet. Mot detta vill vi ta krafttag. 
Vi anser dock att ett förbud mot tiggeri i sig är signalpolitik som i bästa fall är en liten 
pusselbit i den kampen. Men en pusselbit med många negativa bieffekter. All tillgänglig 
kunskap visar att det i stället kommer att stärka utanförskapet hos utsatta grupper, och 
snarast främja kriminalitet, som småstölder och prostitution. Detta drabbar alla som tigger, 
även de utan beröring med människosmugglare eller annan organiserad brottslighet.  
All den kriminalitet som kan kopplas till tiggeri, från ordningsstörning till trafficking, är 
redan idag förbjuden. Vad som behövs är därför inte nya regler, utan ett tillämpande av de 
vi redan har. Vi anser därför att ett nationellt och internationellt krafttag mot den kriminella 
verksamheten kring tiggeriet bör prioritera polisiära resurser, både lokalt och för 
gränskontroll och tull, samt samverkan inom EU, framför ett förbud.” 
 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Tiggeri är inget yrke och ska aldrig accepteras som sådant. I Europa finns det länder med 
arbetsmarknad med stora klyftor där en del fastnar i extremt låga löner, länder med svaga 
fackföreningar och avsaknad av rimliga villkor på arbetsmarknaden, på många sätt en 
överdriven förlängning av den nyliberala högerns dröm om arbetsmarknaden. Det finns de 
som hävdar att det ger mer för människorna längst ner i pyramiden på dessa 
arbetsmarknader att bli tiggare i Sverige. Är det rimligt att andra länders dåliga 
arbetsmarknad ska leda till att tiggeri etableras som yrke i Sverige? Självklart inte. 
Det finns de som hävdar att det humana vore att låta människor tigga. Är höjden av 
humanism att tillåta människor förbli i armod, sittandes och tiggandes? Svaret är förstås 
nej. 
Vi ser länder som Rumänien och Bulgarien som kränker en del av sina invånares 
rättigheter. Allt från att inte kunna få ID-handlingar till ovärdig behandling i samhället. 
När vi ser denna armod, förtryck och utsatthet är det lätt att tappa tilltron till möjligheten 
till goda lösningar. Den stora frågan är om lösningen är att förbjuda enskilda individer att 
kunna be om hjälp? Självklart inte. 
 
Friedrich Nietzsche skrev ”Stirrar du för länge in i avgrunden, stirrar avgrunden tillbaka in i 
dig.” Vi tror inte att den utsatthet och den avgrund som vi ser idag får sitt svar i en lösning 
hämtad från avgrunden. För det är inte rimligt att förbjuda enskilda människor att kunna be 
om hjälp. 
Därför kan vi inte ställa oss bakom förslaget på att förbjuda tiggeriet i Nacka. 
Vidare vill vi att frivilligorganisationer som Röda korset, Rädda barnen, Lions mm inte ska 
beläggas med krav på att söka polistillstånd för att kunna bedriva pengainsamling i bössor. 
Den nya lagstiftningen ger kommuner möjlighet att kräva polistillstånd. Vi måste inte kräva 
det. Vi socialdemokrater vill inte ställa det kravet på dessa organisationer.” 
 
Sidney Holm (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
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”De senaste åren har det blivit vanligare med tiggande människor i det offentliga rummet. 
Fattigdomen och diskrimineringen i Europa syns allt mer, även i Nacka. Många tycker det 
är jobbigt att se hur andra fryser, saknar mat och husrum och tvingas tränga sig på folk för 
att fråga om en slant. 
Många av tiggarna är hemlösa EU-medborgare. Fattigdomen i Europa som gör att 
människor tvingas tigga för sin försörjning och inte har någonstans att bo är inget vi löser 
över en natt. För att hjälpa någon måste man se hela människans livssituation. Romska EU-
medborgare, som det ofta, men inte alltid, handlar om, tillhör ett av Europas mest 
diskriminerade folk sedan flera hundra år, lever under dåliga förhållanden i sina hemländer 
och diskrimineras ofta av myndigheterna där. Bland annat förekommer det att romska barn 
förvägras möjligheten att gå i skolan på samma villkor som andra barn. 
Att lösa dessa problem handlar både om resurssättning och attitydförändring i Sverige, 
Europa och i EU-medborgarnas hemländer. Miljöpartiet är kategoriskt emot ett 
tiggeriförbud. Det går inte att lagstifta bort fattigdom genom att förbjuda människor att be 
om hjälp. Det skulle bara förvärra situationen ytterligare för redan svårt utsatta människor. 
Vi vill inte ha tiggeriförbud i Nacka. Miljöpartiet vill: 

 att det genomförs en nationell satsning mot hemlöshet genom att ge kommuner 
statsbidrag för att inrätta fler boendeplatser/platser på härbärge för hemlösa. 

 se över möjligheten till någon typ av svenskundervisning samt rätten till sjukvård. 

 ta ett initiativ till ett EU-toppmöte om att förbättra situationen för romer i Europa. 

 se över hur EU kan få fler och starkare verktyg för sanktioner mot ett medlemsland 
som bryter mot grundläggande krav på demokrati, respekt för de mänskliga 
rättigheterna och skydd för minoriteter. 

 ge mer pengar till frivilligorganisationer som jobbar med hemlösa i allmänhet och EU-
medborgare i synnerhet. 

 underlätta för hemlösa EU-medborgare att arbeta genom att förenkla tillgång till 
samordningsnummer och att registreras som arbetssökande.” 

 
Lise-Lotte Rasmussen lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Vänsterpartiet är mycket nöjda med den debatt som fördes kring vad som behöver göras 
för de människor som är så pass socialt utsatta att de inte ser någon annan möjlig 
försörjning än att tigga. Vi hörde att det fanns en stor enighet om att inte göra något för 
dessa inte är bra. Nu beslutade vi att förbjuda dem att tigga inte skulle vara det vi måste 
göra annorlunda. Det fanns flera partier än Vänsterpartiet som hade idéer om vad vi ska 
göra annorlunda för att också stödja denna grupp till egen försörjning. Vi ser fram emot 
fortsatta diskussioner och framtida beslut om detta.” 
- - - - - 
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Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 78 KFKS 2019/75 

Nominering av begravningsombud   

Beslut 
Kommunfullmäktige nominerar Elisabeth Därth till begravningsombud i Nacka kommun 
för åren 2019-2022.  

Ärende 
Ett begravningsombud granskar att huvudmännen inom Svenska kyrkan använder 
pengarna från begravningsavgiften på rätt sätt. Ombuden bevakar också rättigheterna för 
dem som inte tillhör Svenska kyrkan. 
 
Länsstyrelsen ska ge kommunen tillfälle att föreslå personer som är lämpliga för uppdraget 
som begravningsombud. Länsstyrelsen i Stockholms län har till och med 2018 förordnat 
Elisabeth Därth som begravningsombud i Nacka kommun. Inför att ett nytt beslut om 
förordnande ska ske för åren 2019-2022 efterfrågar länsstyrelsen en nominering från 
Nacka. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 59 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 59 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige nominerar Elisabeth Därth till 
begravningsombud i Nacka kommun för åren 2019-2022.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
 
 
  



 
57 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 79 KFKS 2018/881 

Klimatmål som utgår från konsumtionsperspektivet  
Motion den 17 september 2018 av Roger Bydler m.fl. (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärendet 
Miljöpartiet de gröna föreslår i en motion att kommunens klimatmål ska baseras på 
konsumtionsperspektivet och att det ska kunna finnas metoder och mått för att följa upp 
det. Dessutom föreslås att mål och utsläppskurva anges för att Nacka ska ge sitt bidrag till 
att nå målen i det klimatpolitiska ramverket och Parisöverenskommelsen.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunfullmäktige den 29 januari 2019 § 43 
Kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 8 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 13 november 2018 
Bilaga 1 Motion ” Nacka kommuns klimatmål ska utgå från konsumtionsperspektivet” 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 29 januari 2019 § 43 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet.  

Beslut i kommunstyrelsen den 14 januari 2019 § 8 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att intentionerna bakom förslagen i motionen redan är 
uppfyllda såtillvida att kommunen har en ambition att följa kunskapsutvecklingen avseende 
klimatmål som baseras på ett konsumtionsperspektiv. Motionen är därmed 
färdigbehandlad.  
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
58 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 80 KFKS 2018/880 

Utredning av alternativ till reningsbassängen i Kyrkviken 
Motion av den 17 september 2017 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
I en motion föreslås kommunen göra en ny förutsättningslös utredning om hur reningen av 
dagvattnet från Sickla ska ske, speciellt med avseende på möjligheten att bygga en 
sedimenteringstunnel till Svindersviken. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 60 
Tjänsteskrivelse från exploateringsenheten Nacka stad den 8 januari 2018 
Bilaga 1 Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 60 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att avslå motionen. Motionen är därmed 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 81 KFKS 2017/1047 

Motion – Uppmärksamma kvinnor i Nackas historia 
Motion den 13 november 2017 av Lisskulla Zayane och Per Chrisander (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna vill lyfta fram betydelsefulla kvinnor i Nackas historia för deras kunskaper, 
erfarenheter och engagemang och som har satt sin specifika prägel på samhällsutvecklingen 
i Sverige. De föreslår därför att inrätta kvinnostigar i den projekterade stadsparken. 
Motionärerna föreslår att detta uppmärksammas i samband med 100-årsjubiléet av den 
svenska kvinnliga rösträtten 2021.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 61 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 26 januari 2019 
Motion  

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 61 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att motionärernas förslag ska beaktas i den fortsatta 
planeringen av stadsparken och eftersom frågor kring namngivning bereds inom miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden lämnas motionärernas förslag vidare som underlag när 
stadsparksprojektet ska beredas inom nämnden. Kommunfullmäktige noterar även att 
stadsparken inte kommer vara färdigställd till firandet av 100-årsjublieet av den kvinnliga 
rösträtten och därför finns det inga möjligheter att kombinera en invigning med en 
eventuell namngivning. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
 
  



 
60 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 82 KFKS 2018/86 

Motion – Affischering på valplank i Nacka 
Motion den 29 januari 2018 av David Bergqvist och Åsa Nyberg (SD)  

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att samtliga partier som är registrerade för val till 
kommunfullmäktige tillåts att affischera på valplanken. Vidare föreslås att samtliga partier 
som är registrerade för val till landstingsfullmäktige och riksdag tillåts att affischera på 
valplanken och att partier berättigade till affischering har rätt till plats för en affisch per 
valplank. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 62 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 30 januari 2019  
Motion  
Valnämnden den 12 mars 2018 § 4 
Valnämnden den 3 december 2018 § 47 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 62 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att dåvarande valnämnden har beslutat om affischering på 
valplank i Nacka inför allmänna val 2018 samt kommande val. Motionen är med detta 
färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
61 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 83 KFKS 2018/1093 

Barnperspektiv i beslutsunderlag 
Motion den 19 november 2018 av Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunens beslutsunderlag kompletteras med hur besluten 
påverkar morgondagens barn, det vill säga även framtida generationer. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 63 
Tjänsteskrivelse från juridik- och kanslienheten den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 63 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att barnperspektivet beaktas i kommunens beslutsunderlag. 
Kommunfullmäktige noterar även att beslutsunderlagen redan idag ska innehålla en allsidig 
och objektiv redogörelse för konsekvenser av besluten. I beslut som antas ha en påverkan 
på kommande generationer så ska det därför anges i beslutsunderlaget. Motionen är med 
detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
  



 
62 (76) 

 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 84 KFKS 2018/1108 

Motion – Arbetet med ANDT-policy 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 
 

Ärende 
Motionärerna föreslår att samordnade åtgärder inom olika nämnders ansvarsområde till 
följd av ANDT-policyn (Alkohol, Narkotika, Dopning och Tobak) kommer igång. Enligt 
motionärerna behöver åtgärderna samordnas samt utformas så att de blir möjliga att 
utvärdera och att utvärderingen görs återkommande och redovisas i berörda nämnder.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 64 
Tjänsteskrivelse från förnyelseenheten den 15 januari 2019 
Motion 
Strategin ”Ett drogfritt Nacka för unga” 
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 64 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 85 KFKS 2018/1110 

Motion – Systematiskt arbete med 
diskrimineringsgrunder 
Motion den 19 november 2018 av Oscar Dahlström m.fl. (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bordlägga ärendet. 

Ärende 
Motionärerna föreslår att kommunen kompletterar auktorisationsvillkoren för anordnare 
med krav på att de måste bedriva ett systematiskt arbete med diskrimineringsgrunderna. 
Motionärerna föreslår även att kommunstyrelsen får i uppdrag att utforma riktlinjer för hur 
detta arbete ska redovisas/dokumenteras. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 65 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret den 23 januari 2019 
Motion  
 

Ärendets tidigare behandling 
Beslut i kommunstyrelsen den 18 februari 2019 § 65 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår motionen. Kommunfullmäktige noterar att kommunens 
generella auktorisationsvillkor ger goda förutsättningar att följa upp att anordnare följer 
lagar inom området. Kommunfullmäktige noterar även att respektive nämnd själv ansvarar 
för att utöva tillsyn inom området och att det därför inte finns något behov av ytterligare 
styrdokument inom området. Motionen är därmed färdigbehandlad. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 86 

Anmälningar 
Rapport från länsstyrelsens inspektion hos överförmyndarnämnden i Nacka kommun den 
6 november 2018 
Handlingar från överförmyndarnämnden 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 87 

Anmälningar från revisorerna 
Yttrande från miljö- och stadsbyggnadsnämnden 2019-01-30 - Statusrapport för 
tillsynsärende 
Revisionsskrivelse 2019-02-13 
 
Revisionsskrivelse och revisionsrapport nr 7/2018 – Granskning av SFI-verksamheten 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 88 KFKS 2019/246 

Motion – Bidrag till idrottsföreningar 
Motion den 4 mars 2019 från Esa Örmä (SD) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 89 KFKS 2019/248 

Motion – Vägg för gatukonst 
Motion den 4 mars 2019 från Lisskulla Zayane och Ninni Lindberg (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 90 KFKS 2019/250 

Motion – Återvinning av pappershanddukar 
Motion den 4 mars 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 91 KFKS 2019/251 

Motion – Hållbart byggande med natursten 
Motion den 4 mars 2019 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 92 KFKS 2019/252 

Motion – Trafiksituationen i Älta 
Motion den 4 mars 2019 från Majvie Swärd (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 93 KFKS 2019/253 

Motion – Narkotikahundar i skolor och på fritidsgårdar 
Motion den 4 mars 2019 från Khashayar Farmanbar m.fl. (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 94 KFKS 2019/254 

Motion – Medlemskap i Carbon Neutral Cities Alliance 
Motion den 4 mars 2019 från Khashayar Farmanbar (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 95 KFKS 2019/257 

Motion – Stöd till socialt utstötta EU-medborgare  
Motion den 4 mars 2019 från Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 96 KFKS 2019/259 

Motion – Ersättningsmodeller och utbud vid kommunens 
bibliotek 
Motion den 4 mars 2019 från Amanda Sandholm m.fl. (V) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 97 KFKS 2019/255 

Interpellation – Renovering av den norra Danviksbron 
Interpellation den 4 mars 2019 från Erik Svanfeldt m.fl. (S)  
 
Erik Svanfeldt m.fl. (S) anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
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 4 mars 2019 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande

 

§ 98 KFKS 2019/256 

Interpellation – Frågor om stenkross i Gungviken 
Interpellation den 4 mars 2019 från Mikael Carlsson och Lina Olsson (NL)  
 
Mikael Carlsson m.fl. (NL) anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens 
ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 
 
- - - - - 
 
 
 


